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Afdelingsbestyrelsen Lundegården 
v/ Carsten Bardram 
Egernet Kvarter 33 
2750 Ballerup 
 
 

 

Referat af Afdelingsbestyrelsens 
møde i Lundegården, mødelokalet 

Onsdag d. 05. januar 2022 
kl. 18.30–21.30 

 
Til stede: Michael (via TEAMS)(gik efter punkt 4), Carsten (gik efter punkt 4), Kenneth, Thomas, 
Per, John, Bjarne, Erik 
Fravær med afbud: Gitte, Klaus 
Fravær uden afbud: 
Referent: Erik 
Mødeleder: John 
 
Dagsorden 
 
1: Godkendelse dagsorden den 5. januar 2022 
     Punkter, der ønskes til dagsordenen: 
     John: Kan man ignorere en beslutning truffet på et bestyrelsesmøde? 
     Erik: Forretningsordenen 
     Erik: Under udvalg – hjemmeside    
1:A. Godkendelse af referat 1.december. 2021 
     Ifølge Michael er der intet at komme efter i forhold til afstemningen om driftssammenlægnin-
gen. Det er ikke § 18.5 i selskabets vedtægter, der er gældende, men § 12.1. I sidebekendtgørelsens 
§ 9 fremgår det også, hvilket organ der har kompetence til hvad. Af referatet fremgår det, at be-
slutningen er truffet på forkert grundlag. Referatet bliver ændret, så man helt tydeligt kan se, at 
flertallet i afdelingsbestyrelsen mener, at vi skal have undersøgt, om driftssammenlægningen er 
truffet på et lovligt grundlag eller ej. 
     Punktet ”Michael forklarer om driftsaftalen” fra 4.a blev taget her. Carsten og Kenneth havde 
fortalt det, de vidste om sammenlægningen på det tidligere afdelingsbestyrelsesmøde. Ingen følte, 
at det var meget, de kunne fortælle. Derfor var Michael blevet bedt om at forklare samdriften, bl.a. 
tankerne og økonomien bag. Det ønskede han ikke at gøre. Han ville ikke sidde og fortælle os no-
get, som i løbet af året ville blive fortalt os og de andre afdelingsbestyrelser i selskabet på et semi-
nar. Man arbejder stadig på bl.a. indhold og form af samdriften. Da tingene ikke ligger på plads 
endnu, undrer det flertallet af bestyrelsen, at man så har kunnet træffe en beslutning; herunder en 
afstemning. 
 
    Michael ankede en sætning, som var/kunne være negativ overfor personale i KAB. Sætningen 
slettet. 
 
2: Budget ved Michael Glenvad. 
     Vi er cirka midt i budgetåret. 
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     Der er to konti på budgettet, som generelt har overforbrug, og en der har det i år. 
Konto 116 520 Tekniske el-installationer 
Overforbrug 34 %. Budget 50.000 kr., men ligger oftest op mod 100.000 kr. På næste års budget 
sættes kontoen til 100.000 kr. 
Konto 116 540 Tekniske installationer vedr. vand 
Kronisk underbudgetteret, er nu overskredet med 150 %. Beløbet hæves til 500.000 kr. 
Konto 116 570 Ventilation 
Der er 8 % overforbrug. Det skyldes, at der er lang tid på ventilationsmotorer. Derfor er der købt 
ind til lager, så vi er sikret. Så når en motor går i stykker, kan den blive skiftet. 
 
Ellers ser konto 115 og konto 116 fine ud. 
 
Afd.best.: Udluftningskanalerne (i det gamle Lundegården 1 har ikke været renset i godt 15 år. 
Rensning af luftkanalerne bør lægges ind i budgettet. 
 
Trykregulatoren på det varme vand skal kalibreres. Det betyder, at alle skal have besøg af en 
VVS’er. Det vil koste ca. 700.000 kr. 
Beboerne stiller på varme mm., og de ved ikke altid, hvad man skal. 
Afd.best.: Når vi alligevel skal have adgang til lejligheden, kan vi lige så godt opsætte en brugsan-
visning på indersiden af døren i unitskabet. Vi fik en lige efter renovationen, og fik at vide, at vi 
kunne regulere varme mm. Michael synes ikke, at det er hensigtsmæssigt, at beboerne stiller på 
varme mm. Afd.best. ønsker fortsat en brugsanvisning. 
 
Der skal nyt tagpap på butiksbygningen. Der ca. 700.000 kr.   
        
Renovering af hegn. Der afsættes 2 mio. kr. om året i 10-11 år på konto 116. 
 
Affaldshåndtering. Siden 2018 er der sat penge til side. Det betyder, at vi har 3 mio.kr. (+ 1 på næ-
ste årsbudget; dvs. i alt 4 mio.kr.) til nedgravede containere, skure eller det, vi nu vælger på næste 
afdelingsmøde. 
 
Ladestandere til biler.  
Vi har modtaget tilsagn om tilskud på 140.000 kr. fra staten. Vi er det eneste selskab i Ballerup 
Ejendomsselskab, der har modtager støtte. 
Afdelingens anslåede pris ligger på ca. 700.000 kr. 
Brugerne betaler for egen strøm. 
Målet er fire ladestandere med to kabler hver, så otte biler kan lade op samtidig.  
 

Afdelingsmødet er onsdag d. 30. marts. 
Så kan vi (forhåbentlig) nå at få vedtaget budgettet og ny affaldshåndtering inden 1. april. 
Afd.best. arbejder på at skaffe et stort lokale ikke så langt fra Lundegården. 

 
3: Meddelelser fra Ejendomskontoret  
     Serviceleder Jesper er stoppet pr. 31. december. Stillingen er ikke genbesat. 
     Serviceleder, Henrik, i Søfryd og Sønderhaven (Måløv) hjælper. 
 
    Energimærkning af vores boliger skal foretages; energimærkningen justeres med jævne mellem-
rum. 
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4: Meddelelser fra Formanden. 
    Carsten meddelte, at årsagen til, at Gitte og Klaus ikke deltog i dagens møde, var, at de og Car-
sten med øjeblikkelig virkning trådte ud af afdelingsbestyrelsen og samtlige udvalg. Carsten ville 
dog fortsætte i Ballerup Ejendomsselskabs bestyrelse og repræsentantskab. 
 
Herefter forlod Carsten og Michael mødet. 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
De resterende suspenderede mødet og gik til konstituering.  
Mødet genoptages mandag d. 17. januar kl. 18.30. 
 
10/1 kl. 14 – møde ved affaldshåndtering 
Deltagere fra Ballerup Kommune, Vestforbræng I/S og Joca (forhandler affaldscontainere) 
 
10/1 kl. 17 – mørkevandring 
 
Referent: Erik 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Se mere 
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Tilføjet efter mødet. 

Manualen i unitskabet. 

 

 


